



ငွေလွှဲလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ၏ဘဏ်အကောင့်သို့ လုပ်ငန်းပေးပေးခြင်းဆိုင်ရာသတ်ပြန်အချက်

ငွေလွှဲလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူဆိုသည်မှာ ငွေကြေးသဘောတူညီမှုဆိုင်ရာဥပဒေ 2009 ခုနှစ်ဥပဒေ အမှတ်စဉ် 59၊ အောက်မှ စ၍ "ငွေကြေးသဘောတူညီမှုဥပဒေ" ဟုခေါ်ဆိုပါမည်။ ကိုအခြေခံ၍ ဝန်ကြီးချုပ် (ဘဏ္ဍာရေးညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်) သို့အပ်နှံခြင်း၊ အမှတ်ပုံတင်ခြင်းကိုရရှိပြီးဘဏ်နှင့် အခြားသောငွေကြေးအဖွဲ့အစည်းများထံသို့သွင်းကြွေးလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သောလုပ်ငန်းဖြစ်ပါသည်။

(1. အလုပ်သမား၏သဘောတူညီမှု)

အလုပ်ရှင် သို့မဟုတ် အလုပ်ရှင်မှအပ်နှံထားသည့် သတ်မှတ်ထားသည့်ငွေလွှဲလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူသည် အလုပ် သမားသို့ အောက်ပါဖော်ပြထားသည့်အချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းပြရပါမည်။ တစ်ဖန်၊ ငွေလွှဲလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ၏ ဘဏ်အကောင့်သို့ လုပ်ငန်းပေးပေးခြင်းအတွက် အလုပ်ရှင်သည်အလုပ်သမားသို့ လုပ်ငန်းပေးပေးခြင်း နည်းလမ်းတွင် ရွေးချယ်မှုအဖြစ် ငွေသား သို့မဟုတ် ငွေလွှဲလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ၏ဘဏ်အကောင့်နှင့်အခြား ငွေစုအကောင့် (ဘဏ်အကောင့်) သို့မဟုတ် အထွေထွေငွေချေးသက်သေခံလက်မှတ်အကောင့်စာရင်း (Securities account) သို့လုပ်ငန်း လာစာပေးခြင်းများကိုပေးပါမည်။ အကယ်၍ အလုပ်ရှင်သည် လုပ်ငန်းပေးပေးခြင်းအဖြစ် ငွေသားနှင့် ငွေလွှဲလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ၏ဘဏ်အကောင့်နှစ်မျိုးကိုသာ ရွေးချယ်ရန်နှင့်လမ်းအဖြစ် အလုပ်သမားထံ ဖော်ပြခြင်းနှင့် ပုံစံအားဖြင့်ရွေးချယ်ရန်နှင့်လမ်းများအဖြစ်ဖော်ပြခဲ့သော်လည်း လက်တွေ့အားဖြင့်အလုပ်သမားအား ငွေလွှဲလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ၏ဘဏ်အကောင့်သို့ လုပ်ငန်းပေးပေးခြင်းအားပေးခြင်းများပြုလုပ်ပါကအလုပ်ရှင်သည် အလုပ်သမား၏စံချိန်စံညွှန်းဥပဒေ(1947 ခုနှစ်ဥပဒေအမှတ်စဉ် 49) အပိုဒ် 24 အားဖောက်ဖျက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြစ်ဒဏ် ချမှတ်ခြင်းခံရနိုင်ပါသည်။

(2. ငွေလွှဲလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ၏ဘဏ်အကောင့်ရှိငွေကြေး)

ငွေလွှဲလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ၏ဘဏ်အကောင့်ရှိငွေကြေးမှာ ငွေစုအကောင့်၏ (အပ်ငွေ) နှင့်မတူညီဘဲ ငွေလွှဲလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ၏ ဝယ်ခြင်း (ငွေလွှဲခြင်းနှင့်ငွေပေးခြင်းအပေါင်း) ပြုလုပ်ရန်ရရှိသည့်ထောက်ပံ့မှုငွေဖြစ်ပါသည်။ အလုပ်သမားမှ ငွေလွှဲ လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ၏ဘဏ်အကောင့်သို့ လုပ်ငန်းပေးပေးခြင်းအား အသုံးပြုပေးခြင်းအတွက် အကောင့်သို့ငွေလွှဲမှုပြုလုပ် သည့် လုပ်ငန်းပေးပေးမှုအား ငွေလွှဲလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ၏ဘဏ်အကောင့်သို့ (ငွေလွှဲခြင်းနှင့်ငွေပေးခြင်းအပေါင်း) အတွက်အသုံးပြုပေးခြင်း အတိုင်အတာအတွင်းတွင်သတ်မှတ်ထားပြီး ငွေလွှဲခြင်းနှင့်ငွေပေးခြင်းအပေါင်းတို့တွင် အသုံးပြုပေးသည့်ငွေကြေးအား ထားထားခြင်းအရရှိရန်လိုအပ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ငွေလွှဲလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ၏ဘဏ်အကောင့်သို့ ငွေလွှဲခြင်းကိုပြုလုပ်စေလို သည့် လုပ်ငန်းပေးပေးမှုအတိုင်အတာနှင့်ငွေပေးပေးမှု (ပြုလုပ်စေလိုသည့်ငွေပေးပေးမှု) နှင့်ပတ်သက်၍ အလုပ်သမား၏အသုံးပြုမှု မှတ်တမ်းများနှင့်အသုံးပြုနိုင်ရေးများအား ထည့်သွင်းစဉ်းစားရန်လိုအပ်ပါသည်။ ထို့အပြင်၊ ပြုလုပ်စေလိုသည့်ငွေပေးပေးမှု အားသတ်မှတ်ရာတွင် ငွေလွှဲလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူမှသတ်မှတ်ထားသည့် အကောင့်လက်ကျန်ငွေအများဆုံးပမာဏ (ယန်း 10 သိန်းအောက်) နှင့် သတ်မှတ်ထားသည့်ငွေလွှဲလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူမှ တစ်ရက်လျှင်အများဆုံးငွေထုတ်နိုင်သည့်ပမာဏအားသတ်မှတ်ထားပါက ထိုပမာဏအောက်တွင် သတ်မှတ်ရန်လိုအပ်ပါသည်။

တစ်ဖန်၊ လုပ်ငန်းပေးပေးမှုအားခွင့်ပြုထားသည့် ငွေလွှဲလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ၏ဘဏ်အကောင့်မှာ အများဆုံးငွေလက်ခံ နိုင်မှုပမာဏအား ၁၀ သိန်းအောက်ဟုသတ်မှတ်ထားပါသည်။ ထို့ကြောင့်၊ လုပ်ငန်းပေးပေးမှုအတွက် အကောင့်၏အများဆုံး ငွေလက်ခံနိုင်မှုပမာဏအား ကျော်လွန်သည့်အခါတွင် ငွေလွှဲရမည့် ငွေကြေးအဖွဲ့အစည်းအစည်း သို့မဟုတ် ငွေချေး သက်သေခံလက်မှတ်ရောင်းချမှုအဖွဲ့အစည်းနှင့် အကောင့်ပုံစံတူညီမှုအား ကြိုတင်၍စာရင်းသွင်းထားရန်လိုအပ် ပါသည်။ တကယ်၍ အများဆုံးငွေလက်ခံနိုင်မှုပမာဏအားကျော်လွန်သည့်အခါတွင် ကြိုတင်၍စာရင်းသွင်းထားသောငွေစု အကောင့်တည်သို့ ငွေလွှဲလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူမှ ငွေလွှဲမှုပြုလုပ်မည်ဖြစ်သော်လည်း ထိုသို့လုပ်ဆောင်ချိန်တွင် ငွေလွှဲအားကုန်စေသောအခါမျိုးတတ်ပါသည်။

(3. ငွေလွှဲလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူမှ ဒေါ်လီဒီလိုက်သောအချိန်ရှိ အာမံ)

ဘဏ်အစရှိသည့်ငွေကြေးအဖွဲ့အစည်းများမှ ဒေါ်လီဒီလိုက်သောအချိန်ရှိတွင်၊ အပ်ငွေအခံငွေအား အခြေခံသည့် အပ်ငွေအခံစနစ်အားဖြင့် အတိုင်အတာသတ်မှတ်ထားသည့် အပ်ငွေပမာဏအား ချောမွေ့လွယ်လွယ်ပြန်လည်ရရှိနိုင် သော်လည်း လုပ်ငန်းပေးပေးမှုအားခွင့်ပြုထားသည့် ငွေလွှဲလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူမှ ဒေါ်လီဒီလိုက်သောအချိန်ရှိတွင်မူ အပ်ငွေအခံစနစ်တွင်အကျိုးမဝင်ပါ။ ငွေလွှဲလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူမှ ဒေါ်လီဒီလိုက်သောအချိန်ရှိတွင်မူ ငွေလွှဲလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူနှင့် အာမံလွှဲအပ်မှုစာချုပ်ချုပ်ဆိုထားသည့် အာမံအဖွဲ့အစည်းအားဖြင့်အလုပ်သမားနှင့် အာမံအဖွဲ့အစည်းအကြားရှိ အာမံစာချုပ်စာတမ်းစည်းကမ်းအရအခြေခံ၍ ချောမွေ့လွယ်လွယ်ကူစွာအလုပ်သမား၏အကောင့်ရှိငွေလက်ကျန် ပမာဏအားလုံးကို ပြန်လည်ပေးပေးရန်လိုအပ်သောစနစ်ဖြစ်ပါသည်။

(4. ငွေလွှဲလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ၏ဘဏ်အကောင့်ရှိငွေကြေးအား မှန်ကန်စွာထုတ်ယူခြင်းဆိုင်ရာသဘောတူညီမှုအချိန်ရှိ လျှော့ကြေး)

လုပ်ငန်းပေးပေးမှုအားခွင့်ပြုထားသည့် ငွေလွှဲလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ၏ဘဏ်အကောင့်ရှိ ငွေကြေးအား အလုပ်သမား၏ ဆန္ဒနှင့်ဆန့်ကျင်၍ လုပ်ပိုင်ခွင့်မရှိသောသူ၏ညွှန်ကြားချက်အားလုပ်ဆောင်ခြင်းဆိုင်ရာသဘောတူညီမှု အလုပ်သမားအား အပြစ် ဆို၍ခံရသောကြောင့်ပြုလုပ်ခြင်း ဘဏ်အကောင့်ရှိငွေကြေးအား မှန်ကန်စွာထုတ်ယူခြင်းဆိုင်ရာသဘောတူညီမှုအတွက် အလုပ်သမား၏ဆန္ဒမရှိပါက ဆုံးရှုံးမှုအားအပြန်အလှယ်ပေးပေးခြင်းအား ရရှိမည်ဖြစ်ပါသည်။ တစ်ဖန်၊ အလုပ်သမား၏ဆန္ဒမရှိဘဲ ထုတ်ယူခြင်းဆိုင်ရာသဘောတူညီမှုအတွက် ပေးပေးမှုမပြုခြင်းကိုသို့သော်လည်းကောင်း မပြုဘဲ၊ အနည်းဆုံးအနေဖြင့် တစ်ဦးခြင်းဆွဲငွေလက်ခံအားပြုလုပ်ပါမည်။ တစ်ဖန်၊ အလုပ်သမား၏ဆန္ဒမရှိဘဲ ထုတ်ယူခြင်းဆိုင်ရာသဘောတူညီမှုအတွက် အလုပ်သမားမှ ငွေလွှဲလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူထံသို့ မှာယူငွေအားရှင်းပြခြင်းပြုလုပ်သည့်အခါမျိုးတွင်၊ ခွင့်ပြုချက်အဖြစ်သတ်မှတ်ပါမည်။ ထို့ပြင်၊ ဆုံးရှုံးမှုစတင်ဖြစ်ပေါ်သည့်နေ့မှ အချိန် အတိုင်အတာတစ်ခုအတွင်း အလုပ်သမားမှငွေလွှဲလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူထံ အသိပေးအကြောင်းကြားရန်မှာ ငွေလွှဲလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူ၏ပြန်လည်ပေးပေးမှုပြုလုပ်ရန် လိုအပ်သည့်အချက် ဖြစ်သည့်အခါမျိုးတွင်၊ ထိုအချိန်ကာလမှာ အနည်းဆုံးအနေဖြင့် ဆုံးရှုံးမှုစတင်ဖြစ်ပေါ်သည့်နေ့မှ ရက် ၃၀ အထက်ဖြစ်ရမည်ဟုသတ်မှတ်ထားပါသည်။

(5. ငွေလွှဲလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ၏ဘဏ်အကောင့်ရှိငွေကြေးအား အချိန်အတိုင်ကာလတစ်ခုအတွင်း အသုံးပြုခြင်းမရှိသော အချိန်ရှိ ပြန်လည်ရရှိခွင့်)

လုပ်ငန်းပေးပေးမှုအားခွင့်ပြုထားသည့် ငွေလွှဲလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ၏ဘဏ်အကောင့်ရှိလက်ကျန်ငွေနှင့်ပတ်သက်၍ ငွေလွှဲလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူမှ အသုံးပြုမည့်ကမ်းများအားဖြင့် အသုံးပြုနိုင်သောကာလအားသတ်မှတ်သည့်အခါမျိုးတွင်၊ အကောင့်ရှိငွေလက်ကျန်အား နောက်ဆုံးပြင်ဆင်မှုပြုလုပ်သည့်ရက်မှစ၍ အနည်းဆုံးအနေဖြင့် 10 နှစ်တာအတွင်း ပြန်လည်ရရှိခွင့်အားကတိတ်ဆိုင်ရသည်ဟု သတ်မှတ်ထားပါသည်။

(6. ငွေလွှဲလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ၏ဘဏ်အကောင့်ရှိငွေကြေး၏ငွေသားပြင်ဆင်မှု)

လုပ်ငန်းပေးပေးမှုအားခွင့်ပြုထားသည့် ငွေလွှဲလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ၏ဘဏ်အကောင့်ရှိငွေကြေးအား အလိုအလျှောက် ငွေပေးချေစက် (CD) သို့မဟုတ် အလိုအလျှောက်ငွေထုတ်စက် (ATM) အားအသုံးပြုခြင်းနှင့် ငွေစုအကောင့်သို့ငွေထုတ် ယူခြင်းသည် ငွေကြေးအဖြစ်ရယူနိုင်ခြင်းနှင့်လမ်းမှတ်တမ်း ငွေလွှဲလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ၏ဘဏ်အကောင့်ရှိငွေကြေးကို 1 ယန်းအတိုင်အတာဖြင့် ပေးပေးခြင်းကိုလုပ်ဆောင်နိုင်ပါသည်။ တစ်ဖန်၊ လက်ခံ အနည်းဆုံးအနေဖြင့် တစ်ကြိမ်အားအလုပ်သမားမှ ထုတ်ယူမှုကြောင့် ငွေလွှဲလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ၏ဘဏ်အကောင့်မှ ငွေပေးချေမှုအားပြုလုပ်နိုင်ပါသည်။